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Medlem af Inatsisartut,  
Jens-Erik Kirkegaard, Siumut 
Her/  
  
  
 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 2017-029 
 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 

Naalakkersuisut. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit område. 

Spørgsmål: 
 
1. Agter Naalakkersuisut også i makrel sæsonen 2017 kun at tillade fartøjer fra NEAFC 
medlemmer og såkaldte Non-contracting parties i fiskeriet?  

2. Hvornår forventer Naalakkersuisut, at Makrelkvotefordelingen for 2017 er afklaret?  
 
Svar: 

1. Naalakkersuisut har i skrivende stund ikke vedtaget de nærmere betingelser for 

fiskeriet efter makrel og andre pelagiske arter i 2017, og har derfor ikke truffet beslutning 

om hvilke betingelser, der skal gælde for eventuelle udenlandske fartøjer, der benyttes i 

grønlandsk fiskeri. Naalakkersuisut har i en årrække betinget, at udenlandske fartøjer 

der benyttes til fiskeri i Grønland skal efterleve forskellige standarder, og har derfor kun 

tilladt fartøjer med flag fra lande, som er medlemmer i de nordatlantiske 

fiskeriforvaltningsorganisationer NAFO eller NEAFC, eller lande, som er cooperating 

non-contracting medlemmer til disse organisationer. Dette er for at sikre, at det fiskeri 

der udføres i Grønland efterlever visse standarder, hvad angår overvågning og kontrol 

med fiskeriet, og for at undgå at der benyttes fartøjer, hvor flagstaten ikke er i stand til at 

sanktionere eventuelle overtrædelser.  

Naalakkersuisut ønsker ikke at spekulere i årsagerne for hvorfor, det ikke lykkedes for 

nogle af aktørerne i makrelfiskeriet i 2016 at udføre et fiskeri. Yderligere skal det tilføjes, 

at Grønlands forhandlingsposition i internationale forhandlinger om eksempelvis makrel 

ikke udelukkende styres af de mængder, der er fisket, men også hvilke 

forvaltningshensyn der er taget. 

2. Naalakkersuisut arbejder med sagen, og forventer en tidligere afklaring end 

foregående år. 

 

Med venlig hilsen 

 

Hans Enoksen 

1. Hvorledes 
kan 
Naalakkersu
isut uddybe 
hvorfor man 
ikke har 
planer om 
at skabe 
flere 
ansættelser 
hos 
jagtbetjente
, idet som 
nævnt før 
fra 
Naalakkersu
isut svar at 
der er „nok“ 
jagtbetjente
? Er det 
Naalakkersu
isut 
opfattelse 
at 
jagtbetjente 
har 
tilstrækkelig 
kontrol over 
vort lands 
langtstrakte 
kystlinje?    
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